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ОО «КАЗПРОФТРАНС»: 

100 МОЛОДЫХ ЛИЦ АО 
«ПАССАЖИРСКИЕ ПЕРЕ-
ВОЗКИ» – ЭТО ОТЛИЧНАЯ 
ВОЗМОЖНОСТЬ ДЛЯ 
СПЕЦИАЛИСТОВ В НАШЕЙ 
СФЕРЕ. КОМПАНИЯ, ЗАПУ-
СТИВ ЭТУ ПРОГРАММУ, ДАЕТ 
ПОНЯТЬ, ЧТО ВОЗЛАГАЕТ НА 
МОЛОДЫХ СПЕЦИАЛИСТОВ 
БОЛЬШИЕ НАДЕЖДЫ.

Қасым-Жомарт ТОҚАЕВ, 
Қазақстан Республикасының Президенті

 

Таким образом, по сравнению с ана-
логичным периодом 2020 года погрузка 
выросла на 18%. Об этом сообщил директор 
филиала ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
– «Карагандинское отделение ГП» Марлен 
Кокрекбаев.

– Как известно, осенью возрастает акту-
альность организации перевозок социально 
значимых грузов – угля, муки и продуктов 
перемола. Перевозку этих массовых грузов 
обеспечивает Қазақстан темiр жолы. Поэтому 
на сегодняшний день приобретают особую 
важность меры, принимаемые компанией 
для выполнения заявок грузоотправителей, 
– рассказывает Марлен Кокрекбаев. В насто-
ящее время на всех ТЭЦ, расположенных в 
границах Карагандинского отделения ГП, 
имеется достаточный запас угля, согласно 
установленным нормативам Министерства 

энергетики РК. Так, на Карагандинской 
ТЭЦ-3 емкость склада составляет 140 тонн, 
а среднесуточный расход – 1,3 тонны; на 
Темиртауской ГРЭС емкость склада  – 107 
тонн, среднесуточный расход – 3,1 тонны; 
на Балхашской ТЭЦ первый показатель 
составляет 250 тонн, второй 3,3;  на Жез-
казганской ТЭЦ емкость склада – 90,5 тонн 
и среднесуточный расход – 4,2 тонны.

 В целях эффективного использования 
вагонного парка и увеличения погрузки 
угля проводятся маршрутные отправки 
в направлении Шубарколь – Лужская, 
Шубарколь – Высоцк, а на станции Кы-
зылжар формируются готовые поезда в 
направлениях север и юг. Сегодня ведутся 
переговоры по привлечению погрузки в 
попутных направлениях. 

Для оперативного обеспечения твердым 
топливом в Карагандинском регионе дей-
ствует штаб по перевозке угля, который 
осуществляет ежесуточный контроль по 

ДЕФИЦИТА  УГЛЯ  НЕТ
За истекший период 2021 года погрузка угля фили-
алом ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Караган-
динское отделение ГП» по Казахстану для комму-
нально-бытовых нужд составила 38 272 вагона, то 
есть более 2,5 тысячи тонн.     

Қазақстан Республикасының Президенті Қасым-Жомарт Тоқаев «Digital 
Era Lifestyle» тақырыбында өткен дәстүрлі «Digital Bridge» халықаралық 
технологиялық форумына қатысты. Үшінші рет өткізіліп отырған 
жиында  Мемлекет басшысына «ҚТЖ» ҰК» АҚ мен «Транстелеком» 
компаниясының бірлескен жобасы «Энергодиспетчерлік тартым» авто-
маттандырылған басқару жүйесі» (ЭДТ АБЖ) жобасы таныстырылды.

енгізу көлемі барынша қысқарды. 
Өйткені, теміржол желісіндегі барлық 
негізгі нүктелер бойынша ДЖБ (де-
ректерді жинау және беру пункттері) 
орнатылған, машинистерге машинис- 
тің дербес сәйкестендіргіші болып 
табылатын ТЖМ (тасымалданатын 
жады модулі) берілген. Функционал 
енгізілгеннен кейін пойыздар қозға-
лысының қауіпсіздігі мәселелерінде 
қосымша бақылау пайда болды. 
Бүгінгі таңда ұлттық компаниядағы 
локомотив паркінің 94% осы жүйеге 
интеграцияланған.

Локомотивтерді инновациялық 
жобамен жабдықтау бойынша жоба-
ның инвестициялық фазасы 3 жылға 
созылып, 2012-2015 жылдар аралығын 
қамтыды. 2014 жылы – жүйенің бағдар-
ламалық жасақтамасы өнеркәсіптік 
пайдалануға енгізілді. Ал 2020 жылы 
Транстелеком жүйеге тауар таңбасын 
тіркеуді жүзеге асырды.

(Тақырыптың жалғасы 3 бетте)
Сурет Ақкорда сайтынан алынды

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан

Меры по увеличению загрузки мор-
ских портов Казахстана обсудили 
на расширенном онлайн-заседании 
Подкомитета по водному транспор-
ту Комитета логистики и перевозок 
президиума НПП «Атамекен».

Генеральный директор ТОО «Порт 
Курык» Серик Ахметов отметил, что повы-
шение привлекательности и наращивание 
объемов возможно при слаженной работе 
АО «НК «ҚТЖ» и поддержке со стороны 
государственных органов, а также ОЮЛ 
«Транскаспийский международный 
транспортный маршрут».

Так, в целях увеличения загрузки 
паромного комплекса предлагается 
переориентация новых видов грузов и 
открытие новых направлений через порт 
Курык, а также переориентирование 
части объемов экспортных грузов ком-
пании Тенгизшевройл (ТШО). Анализ 
потребностей рынка сбыта и производ-
ственных планов ТШО показывает, что 
потенциальный объем перевалки через 
порт Курык может составить порядка 
500 тысяч тонн.

В свою очередь, председатель правления 
АО «НК «Актауский морской торговый 
порт» Абай Турикпенбаев отметил, 
что дальнейшее выстраивание единой 
транспортно-логистической цепочки в 
направлении маршрута ТМТМ к 2030 
году даст прирост транзитных грузов 
из Китая в объеме не менее 40 тысяч 
ДФЭ. К тому времени при  модернизации 
инфраструктуры порта его пропускная 
способность достигнет 133 тысяч ДФЭ.

– Для переориентации части экспорт-
ных маршрутов на ТМТМ совместно с 
Министерством торговли и интеграции 
инициированы изменения в Правила 
субсидирования, касающиеся возмещения 
до 50% транспортных расходов, – отме-
тил заместитель председателя Комитета 
транспорта МИИР РК Кайриден Нуркенов. 

Он добавил, что разработана Концепция 
развития внутреннего водного транспорта, 
все проблемные вопросы находятся на 
контроле, и комитет готов совместно с 
ассоциациями, НПП «Атамекен» решать 
их сообща.

Роман ЛЮБИМОВ, Нур-Султан

УВЕЛИЧИТЬ 
ЗАГРУЗКУ

Светлана МОГАЙ,
Караганда

 ЦИФРЫ ГОВОРЯТ 
НА ПРЕДПРИЯТИЯХ 
АО «НК«ҚТЖ» ЗАВЕРШИ-
ЛАСЬ ПОДГОТОВКА БОЛЕЕ  

СОТРУДНИКОВ ДЛЯ РАБО-
ТЫ В ЗИМНИЙ ПЕРИОД

В РАМКАХ ОСЕННЕГО 
КОМИССИОННОГО ОСМОТРА 
СПЕЦИАЛИСТЫ ТОО 
«КТЖ - ГРУЗОВЫЕ 
ПЕРЕВОЗКИ»  ПРОВЕРИЛИ 
СВЫШЕ 

ЛОКОМОТИВОВ 

МОДЕРНИЗАЦИЯ 
ИНФРАСТРУКТУРЫ 
ПОРТА АКТАУ ПОЗВОЛИТ 
К 2030 ГОДУ УВЕЛИЧИТЬ 
ЕГО ПРОПУСКНУЮ 
СПОСОБНОСТЬ ДО 

133

3 300

1,3 ТЫС.

«SIEMENS» КОМПАНИЯСЫНЫҢ БАҒАЛАУЫ БОЙЫНША, ОТАНДЫҚ ӨНЕРКӘСІПТІК КӘСІПОРЫНДАРДЫҢ            
80 ПАЙЫЗЫНДА АВТОМАТТАНДЫРУ ДЕҢГЕЙІ ӨТЕ ТӨМЕН, ЯҒНИ ИНДУСТРИЯ 2.0 ДЕҢГЕЙІНДЕ. АЛ, БІЗ            
ИНДУСТРИЯ 4.0 ДӘУІРІНДЕ ӨМІР СҮРІП ЖАТЫРМЫЗ. БҰЛ – АСА АУҚЫМДЫ МӘСЕЛЕ. ОНЫҢ ТАЛАПТАРЫНА 
ТҰЖЫРЫМДАМАЛЫҚ ЖАҒЫНАН ДА, ПРАКТИКАЛЫҚ ТҰРҒЫДАН ДА НАҚТЫ ӘРІ ЛАЙЫҚТЫ ЖАУАП БЕРУ 
КЕРЕК. ЦИФРЛЫҚ ШЕШІМДЕРДІ ҚОЛДАУДЫҢ ТИІМДІ ҚҰРАЛДАРЫН, ЕҢ АЛДЫМЕН, ӨҢДЕУ СЕКТОРЫН-
ДА КЕҢЕЙТУ КЕРЕК.

Қазақстан Орталық Азияға тран-
зиттік тасымалды Венгрия арқылы 
дамытуды көздеп отыр. Осы орайда 
«Celiz Орталық-Еуропалық логистика 
және өнеркәсіптік аймақ» жобасының 
өкілдері мен «KTZ Express» АҚ басқарма 
басшысы Нұрлан Игембаев меморан-
думға қол қойды. 

 Тараптар Қытай мен Еуропа арасындағы 
теміржол арқылы жүк тасымалы алдағы 
жылдары айтарлықтай артатынына сенім 
білдірді. Еуропаға келетін қытайлық 
тауарлардың тасымал логистикасы мен 
көлемінің өсуі тар және кең шанақты 
теміржол магистралі түйіспелеріндегі 
түсіріп-тиеу бойынша инфрақұрылымды 
дамытуды қажет етеді. Осыған орай тран-
зиттік тасымалды қамтамасыз ету үшін 
жаңа бағдар ретінде Венгрияның Захони 
терминалы инфрақұрылымын пайдалану 
бойынша жұмыстар жүргізілуде.           

– Қазақстан ел аумағындағы барлық 
бағдарлар бойынша жүк көлемін артты-
руға бағытталған жұмыстарды үздіксіз 
жүргізіп келеді. Біз бұл жағынан айтарлық 
өсім барын байқадық, транзиттік контей-
нерлік тасымал көлемі 2021 жылдың 9 
айында  795 мыңнан астам ДФЭ құрады. 
Бұл былтырғы сәйкес кезеңге қарағанда 
28% көп. Қазақстан арқылы контейнерлік 
бағдарларға сұраныс өте жоғары. Сонымен 
қатар  KTZ Express ҚХР – ЕО бағыты бо- 
йынша ресейлік, Балтық маңы порттары 
және ТХКБ арқылы қосымша бағдарларды 
дамыту жөнінен жұмыстар жүргізуде. 
Олардың қатарында Түркияға контейнерлік 
пойыздармен Қазақстан бидайын және 
Қытайға open top контейнерлері арқылы, 
ал Таяу Шығыс, Африкаға, Орталық Еу-
ропаға әмбебап контейнерлермен көмір 
экспорттау бойынша жаңа жобалар бар, 
– деді «KTZ Express» АҚ басқарма басшысы 
Нұрлан Игембаев.

Теміржол көлігі сонымен қатар қоршаған 
ортаға зиянды аз келтіру жағынан да тиімді. 
Венгрия және Қазақстан тарапы Венгрия 
арқылы Орталық Азияға транзиттік та-
сымалды дамыту іскерлік қатынастарды 
дамытуға тың серпін береріне сенімді. 

Ұлан ОРАЗ

МЕМОРАНДУМҒА 
ҚОЛ  ҚОЙДЫ

ЭДТ АБЖ – сервистік модель 
көмегімен енгізілген Қазақстанның 
теміржол желісіндегі ірі стратегиялық 
инвестициялық жоба. Бүгінде локо-
мотивтік тартымның энергетикалық 
тиімділігін арттыруға бағытталған 
инновациялық цифрлық жоба игілігін 
теміржолшылар көріп отыр. 

Мемлекет басшысына әрбір ло-
комотивті нақты уақыт режимінде 
бақылауға мүмкіндік беретін жүйенің 
жұмысы жан-жақты таныстырылды. 

ЭДТ АБЖ көп деңгейлі жүйе болып 
табылады. Жүйе бірнеше секунд 
ішінде ағымдағы жылдамдық, нақты 
координаттар, резервуардағы отын 
көлемі және отын тұтыну режимі ту-
ралы ақпарат алуға көмектеседі және 
ол әрбір 5 минут сайын GSM желілері 
арқылы беріледі. Сонымен қатар әр 
сапардың нәтижелерін тіркеп, отын 
үнемдеу және нормадан тыс тұты-
ну сияқты нормадан ауытқуларды 
ескереді. Ал алынған мәліметтерді 
мамандар талдайды.

Жобаны іске асырудың оң нәтижесін 
қарапайым мысалдан көруге болады. 

Мәселен, ЭДТ АБЖ жүйесі енгізілгенге 
дейін локомотив бригадасының жұ-
мысын бақылап және есепке алуды 
машинист қағазға қолмен толтырып 
келді. Ауысым соңында машинист 
негізгі құжатты тапсырғаннан кейін, 
деректер бірнеше рет әртүрлі ақпа-
раттық жүйелерге енгізілуі керек 
болатын. Ал бұл қосымша жұмыс әрі 
көп уақытты қажет ететін. 

ЭДТ АБЖ енгізілгеннен кейін ло-
комотив бортынан деректерді және 
әртүрлі параметрлерді автоматты 
түрде жинау есебінен машинистің 
сапары туралы ақпаратты қолмен 

ҚТЖ-НЫҢ ҮЗДІК ИННОВАЦИЯЛЫҚ ЖОБАСЫ
халықаралық  «Digital Bridge»  форумында таныстырылды

Мамандарға тәжірибелі дәнекерлеу- 
шілер болашақ электровоз жасалып 
шығатын барлық цехтарды аралатып, 
жұмыс процесімен таныстырды. Бұдан 
басқа, заңгерлер еуропалық технологиялар 

негізінде тартымдық трансформаторларды 
шығарып жатқан жаңа цехтың жұмысын 
көру мүмкіндігіне де ие болды. Цех өткен 
жылы ашылған. Локомотивтің «жүрегі» 
60 жұмысшының қолымен жасалады 

ОТАНДЫҚ  ЗАУЫТҚА  САЯХАТ
«ҚТЖ» ҰК» АҚ Құқықтық қамтамасыз ету департаментінің 
қызметкерлері «Электровоз құрастыру зауытына» экскурсия 
жасады. Компанияның құқықтық қызметін қамтамасыз етуші 
департамент қызметкерлерін өндірістік процестермен таныстыру 
олардың сала мүдделерін тиімді қорғап, құқықтық тәуекелдерді 
уақытылы анықтауына және төмендетуге мүмкіндік бермек. 

Актульно

обеспечению заявок грузоотправителей, 
выполнению оборота вагонов, а также 
мониторинг запаса угля на складах ТЭЦ и 
подъездных путях для реализации населе-
нию. Свод данных ежедневно направляется 
в центральный аппарат ГП. 

Таким образом, в настоящее время де-
фицита в плане обеспечения углем ТЭЦ и 
населения в Карагандинском регионе не 
наблюдается. 

Фото автораТЫС. ДФЭ

екен. Цех аптасына 3-4 трансформатор 
шығарады. Құрастыру цехында екі линияда 
бір уақытта жолаушылар және жүк локо-
мотивтерін құрастыру жүргізіліп жатыр. 
Бір электровозды құрастырып шығаруға 
шамамен орта есеппен алғанда 90 күндей 
кетеді екен. 

Қазақстандық-француздық бірлескен 
кәсіпорын «Элекровоз құрастыру зауыты» 
бүгінгі таңда толық қуатында жұмыс істеп 
жатыр. Өнімге қолданатын қазақстандық 
үлес жылдан жылға өсіп келеді. 2029 
жылға дейін зауыт 369 электровоз жа-
сап шығармақ, соның 250-і жүк, ал 119-і                  
жолаушылар локомотиві болмақ.

Сұлугүл БАКЕСОВА 
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Жан ПЕРДЕБЕК,
Түркістан

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

СТАНЦИЯ 
ТЫНЫСЫ

«Қызметкерлердің санитар-
лық-тұрмыстық жағдайлары нор-
малар мен талаптарға сәйкес. 
Бекеттерде жуынатын бөлмелер, 
санитарлық тораптар, арнайы 
киімді кептіру және тамақтану 
бөлмелері жұмыс істеп тұр, қажетті 
құрал-жабдықтармен қамтылған, 
оларға ағымдағы жөндеу жұмыс- 
тары жүргізілді», – дейді еңбек 
қорғау инженері Ләззат Рысбаева. 

Айтуынша, пойыздар қозғалы-
сының қауіпсіздігімен тікелей 
байланысты жауапты қызметкер-
лердің міндетті жеке медициналық 

карталарымен қамтылып, міндетті 
мерзімдік медициналық тексеру-
ден өткен. Ауысым алдындағы 
медициналық тексеруден өту де 
тұрақты жолға қойылған. Ауысым 
сайын қозғалыс жылдамдығын 
реттеушілер, пойыз құрасты-
рушылар, маневрлік диспетчерлер 
медициналық тексеруден өтеді. 
Қызметкерлерді жұмысқа жіберу, 
олардың медициналық куәлан-
дыру нәтижелері бар арнайы 
кітапша бар.   

Жүк тасымалының талапқа 
сай әрі қауіпсіз болуы үшін әрбір 
теміржолшының кәсіби әзірлігі 
қажет. Сондықтан, станция бас-
шылары аяқ астынан тексеру 

ТЕХНОЛОГИЯЛЫҚ  ТАЛАПҚА САЙ
Түркістан станциясы үш тоқсанды  апатсыз-ақаусыз, өндірістік 
жарақат алу оқиғаларына жол бермей қорытындылады. Жоспар-
ларды межеге жеткізіп орындай білді. Зиянды, ауыр және қауырт 
еңбек жағдайларында жұмыс істейтін жұмысшылар тарапынан 
да ешқандай шағым мен төтенше оқиғалар болған жоқ. Теміржол-
шылар арнайы жылы киіммен және аяқ киіммен жүз пайыз 
қамтамасыз етілген. 

ӨНЕРТАБЫС

Жыл басынан бері Бекет 12 – 
Бекет 13 аралығында ұзындығы 
17,46 шақырым, Бекет 3 – Үстірт 
станциясы аралығында 18,94 
шақырым жол талапқа сай күр-
делі жөндеуден өтті.  Алдағы 
уақытта  күрделі жөндеу жұмыс- 
тарына қоса ағымдағы жөндеу 
жұмыстары да қоса атқарылмақ. 
Яғни, Бейнеу жол дистанциясы 
бойынша Сай-Өтес-Бекет 9, Бей-
неу станциясында рельстердің 
желінуіне байланысты 2,466 
шақырым жолға жарамды ескі 
рельстерді салу межесі бар. Оған 
қоса осы айда Ақжігіт, Бекет 
5, Бекет 9, Шетпе, Маңғыстау 
станцияларының бас жолда-
рында жатқан 9 дана ескі ағаш 
шпалды бағыттама бұрмасын 
темірбетон шпалды бағыттама 
бұрмасына ауыстыру көзделіп 
отыр. Қысқасы, жолшылар үшін 
жыл соңына дейін жұмыс бар.

– Күрделі жөндеу жұмыстары 
қазан айында жалғасуы тиіс еді. 
Кейбір себептерге байланысты 

ИНФРАҚҰРЫЛЫМ

Биылғы жылдың 9 айындағы көрсеткіш бойынша екі 
мыңдай ерлер мен әйелдер аяқ киімі мен етіктер, үш 
жүздей жұп бас киім, 1738 сигналды жилет-кеудеше, 
1348 жиынтық х/б костюм, басқа да құралдар сатып 
алынып, жұмысшыларға таратылған. Оның ішінде 
төрт жүзге жуық медициналық қобдиша, бір және 
көп реттік маскалар мен қолғаптар, қорғаныс каска-
лары бар. Тежегіш башмақтар саны жеті мыңға жуық, 
олардың ішінде жаңасы мен ескісі де бар. Жұмысқа тек 
пайдалысы ғана қолданылуда. Атырау, Ганюшкино 
станцияларында вагон таразылар, Сағыз, Мақат стан-
цияларында М63М анеморумбометрлері де қолданысқа 
жарамды күйде екені анықталды. Станциялар мен вагон 
деполарында радиостанциялармен қамтамасыз етілу 
жеткілікті жағдайда – 281 данасы қолданыста. 2019 
жылы «Связь Р-45» радиостанциясы алынған болатын, 
мамандардың айтуынша, әзірге олардың жұмысына 
шағым жоқ. Сол секілді вагон қараушылар үшін 210 
қол шамы қолданыста жүр. 

Теміржолшылар өмірінің тең жартысын жол бойын-
да өткізетін мамандық иелері болғандықтан жұмыс 
орындарында шәйнегі қайнаулы, тамағы пісулі болуы, 
тамақтану құралдары да жеткілікті болуы керек. Соған 
сәйкес, еңбек жағдайын жақсарту мақсатында Ганюшкино, 
Атырау, Ақжайык, Теңдік, Қарабатан, Сағыз, Құлсары, 
ВЧДЭ-1 Атырау станцияларында ас ішу бөлмелерінде 
барлық қажетті  жағдай жасалған. Станцияларда «Қа-
уіпсіздік диалогы», «Өндірістік қауіпсіздіктің он екі 
негізгі ережесі», «Хенрих травматизмінің пирамидасы» 
тақырыптарында көрнекі жадынамалар ілінген. Сол 
секілді медициналық мекемемен «Инфаркт пен ин-
сульттің алдын алу» жадынамасы әзірленіп, «Бірінші 
медициналық көмек көрсету» бойынша жедел жәрдем 
мамандарымен тренинг өткізілген. 

ҚОРҒАНЫШ  ҚҰРАЛДАРЫ 
ЖЕТКІЛІКТІ

Жұмысшыларды жазғы-қысқы 
арнаулы киім мен қорғану  
құралдарымен қамтамасыз 
ету – тәуекелдердің алдын алу 
кепілі. Атырау жол бөлімшесін-
де бұл бағыттағы жұмыстар өз 
деңгейінде орындалып отыр.   

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

ЖЫЛ  СОҢЫНА  ДЕЙІН  ЖАЛҒАСАДЫ
Маңғыстау магистральдық желі бөлімшесінде биыл инфрақұрылым-
ды  жаңғырту жобасына сәйкес, елу шақырымға жуық жолды 
күрделі жөндеуден өткізу жоспарланған болатын. Маңғыстау–
Бейнеу учаскесінде жолдың үстіңгі құрылысына 48,04 шақырым 
күрделі жөндеу жұмыстары жоспарланып, соның  36,4 шақыры-
мы аяқталды. Енді қараша айында Бекет 7 – Сай-Өтес станциясы 
аралығындағы 11,64 шақырымға күрделі жөндеу басталмақ.

қарашаға қалдырылды. Деген-
мен жыл соңына дейін биылға 
белгіленген жөндеу жұмыстары 
түгел аяқталатын болады. Бірақ 
оған қарамай көрсеткіштеріміз 
қазір де жаман емес. 9 ай қоры-
тындысында бөлімше бойынша 
қозғалыс қауіпсіздігін бұзу дерегі 
тіркелген жоқ. МДК жол өлшегіш 
вагонының тексеріс қорытын-
дысы бойынша жол күтімі 41 
бірлікке орындалды, жоспар 65 

бірлік болатын. Яғни жоспардың 
орындалуы 137 пайызды құра-
ды. Сонымен қатар өндірістік 
жарақаттану жағдайлары да 
кездескен жоқ. Жалпы, алғашқы 
жарты жылды Маңғыстау ма-
гистральдық желі бөлімшесі 
мен оған қарасты мекемелер 
жақсы көрсеткішпен қорытын-
дылады. Компания бойынша 
НЖС-14 Маңғыстау – 2-орынға, 
ЭЧ-5 Маңғыстау – 3-орын, ВП-12 

Маңғыстау – 3-орыннан көрінді, 
– деген Маңғыстау магистраль-
дық желі бөлімшесі жол бөлімінің 
басшысы Марлен Көктеубаевтың 
айтуынша, осы күнге дейін 96 
шақырым малға қарсы жаңа 
қоршау салынып, 25 шақырым қор-
шау жөндеуден өткізіліпті. Десек 
те, теміржолға мал шығу оқиғасы 
азаймаған, жыл басынан бері 86 
малды пойыз басып кеткен...   

– Бөлімше бойынша жолға мал 
шығу мен теміржол өткелінде 
жол-көлік оқиғасының алдын 
алу қашан да маңызды. Сол үшін 
мал иелерімен де, автокөлік 
жүргізушілерімен де түсінік жұ-
мыстары үнемі жүргізіліп келеді. 
Сонымен қатар, ауа-райының 
қолайсыздығынан, яғни шаңды 
дауылдан жолды құм-топырақ 
басып, пойыздар қозғалысына 
кері әсерін тигізуде. Оны тазар-
туға жұмысшылар, техникалар 
жұмылдырылуда. Сондай қиын-
дықтарға қарамастан теміржол-
шылар пойыздар қозғалысын 
қамтамасыз етіп, өз міндетін 
ойдағыдай атқаруда, – дейді 
Марлен Көктеубаев.

Суретті түсірген автор

Бір ғана мысал, өткен жыл-
дардың қорытындысы бойынша 
Семей ЖТ бөлімшесінен Аягөз 
локомотив пайдалану депосының 
өндірістік-техникалық бөлімінің 
басшысы Асхат Маженов ең белсенді 
рационализатор атанып отыр. Ол 
осы кезеңге дейін ұлттық компания- 
ның игілігі үшін жалпы саны 39 
рационализаторлық ұсыныс беріпті. 
Айта кетерлігі сол, оның бірқатар 
ұсыныстары бірінші деңгейлі тех-
никалық кеңестің қарауынан өткен 
соң құптау тауып, қабылданып, 
локомотив шаруашылығында өн-
діріске енгізілген екен. 

Өнертапқыш жігіттің тың идеялары негізінен 
локомотив шаруашылығы бойынша өндірістегі 
тиімділікті арттыруға арналады. Мәселен, өткен 
жыл бойынша төрт ұсынысы мақұлданған. Ал, 
биылғы жылы ұзақ зерттеп, тәжірибеден өт-
кізіп, зерделеуден кейін өз қызметінің аясында 
тағы үш жаңашылдық ұсыныпты.

ЛОКОМОТИВШІЛЕРДІҢ  ҰТЫМДЫ  ҰСЫНЫСЫ
Бүгінгі таңда аягөздік теміржолшылар 
рационализаторлық ұсыныстар беру-
де Семей ЖТ бөлімшесі бойынша көш 
басында тұр. Өндіріске инновациялық 
жаңашылдықтар енгізуде әсіресе осы 
станциядағы локомотив шаруашылығы-
ның қызметкерлері алда. 

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

орындарында жеке қауіпсіздік 
техникасын сақтауына және 
еңбекті қорғау нормаларының 
қамтамасыз етілуіне бақылау 
жасап, «Жолда адам» ақпарат 
жүйесі талаптарының бұзылма-
уын, қауіпті жұмыс орындарын 
қоршау, қызметтік өту жолдары 
мен ескерту белгілерінің бар-
жоғын тексерді. 

«Осы тексерістер барысында 
ғимаратты күрделі жөндеу туралы 
үш ескерту берілді, алайда қаржыға 
байланысты ол орындалмай тұр. 
Ал мінез-құлық диалогын өткізу 
кестесіне сәйкес 34 жеңіл жарақат, 
1 ауыр жарақат қаупі анықтал-
ды. Осы тәуекелдер бойынша 
анықталған сәйкессіздіктерді 
жою, оны түзету іс-қимылдары-
ның жоспары жасалды», – дейді 
Л.Рысбаева. 

Қазір станция ұжымы тамыз 
айынан желтоқсанның соңына 
дейін «2021 жылдың екінші жар-
тыжылдығын өлім-жітімсіз өткізу» 
ұранымен еңбек етуде. Соған орай 
түрлі еңбек қорғау бойынша іс-ша-
ралар ұйымдастырылып, өткізіліп 
жатыр екен. Қауіпсіздік айлығы 
барысында техникалық сабақтар 
өтіп, қозғалыс шаруашылығында 

өткен жылы жіберілген жарақат 
жағдайлары зерттелуде.  Сондай-ақ 
бір жыл, жарты жыл жұмыс өтілі 
бар жас қызметкерлермен жұмыс- 
тың қауіпсіз әдістері бойынша 
қосымша техникалық сабақтар 
өткізіліп, оларға нұсқаулықтар, 
технологиялық процестер жіті 
түсіндіріліп, үйретілуде. 

Барлық бекеттерде іс-шараны 
өткізу туралы аншлагтар және 
2021 жылғы жазатайым оқиғалар 
жөніндегі  материалдар «Бұл қай-
таланбауы тиіс» деген тақырыппен 
көрнекі жерлерге ілінген. 

Биыл «Экологиялық мәдениет 
жылы» болып жарияланғандықтан 
бұл шарадан Түркістан станциясы 
да тыс қалмады. «Батарейканы 
тапсыр – кірпіні құтқар» жо-
басын іске асыру шеңберінде 
ғимараттарда істен шыққан 
батарейкаларды жинау және 
уақытша сақтау үшін арнайы 
жәшіктер орнатылды. Оларды 
жыл соңында әрі қарай қайта 
өңдеу және кәдеге жарату үшін 
тиісті орындарға тапсырады. Қал-
дықтарды шығару да «Түркістан 
Жарық-Тазалық»  ЖШС арқылы 
уақытылы жүзеге асырылуда. 

Суретті түсірген автор 
кестесіне сәйкес технологиялық 
процестерді орындау кезінде 

қызметкерлердің қауіпсіз ең-
бек тәсілдерін ұстанып, жұмыс 

Ал локомотивті шұғыл тежеу 190 рет орын алған. 
«Мал ашуы – жан ашуы» дейтін халықпыз ғой, әйтсе 
де, мал иелерінің малға бақташы қойып не бақылауда 
ұстамаса, жағдай ушығып барады. Иелері табылған 
малдарға айыппұл салынса, табылмағандары жазадан 
сытылып кетіп отыр. 

 Темір жолдың қауіпті аймақ екенін түсіндіру бойынша 
578 адамды қамтыған теміржолға жақын орналасқан 
елді мекен тұрғындарымен кездесу, 103 рейд өткен. 
Адамдар көп өтетін жерде қауіптілікті ескертетін 25 
жол белгісі орнатылған. Полиция өкілдері мал басылған 
жағдайда машинистер оқиға орнын суретке түсірсе деген 
ұсыныс айтады. Бірақ бөлімше басшылығы машинис- 
тің міндеті – діттеген жерге пойызды қауіп-қатерсіз 
жеткізу, оның басқалай шаруамен айналысуға құқы 
жоқ екенін ескертті. 

114  МАЛДЫ  
ПОЙЫЗ БАСҚАН

Атырау жүк тасымалы бөлім-
шесі бойынша өткен 9 айда мал 
басудың 52 оқиғасы тіркелген. 
Жалғыз-жарым мал емес, то-
бымен басылып, 46 сиыр, 52 
жылқы, 15 түйе – барлығы 114 
бас мал шығын болған.

Еділ  ЕРМЕК,
Атырау

ҚАУІПСІЗДІК

арасында да насихатталып жүр.
 Асхат Болатбекұлы алғашқы еңбек жолын 

1997 жылы 21 жасында машинист көмекшісі 
болып бастапты. Кейін ұзақ жылдар тепловоз 
машинисі болды. Содан бері мол тәжірибе 
жинап, уақыт өте келе инженер-технолог, 
еңбек қорғау инженері, ал 2010 жылдан 
бастап өндірістік-техникалық бөлімнің бас-
шысы қызметін атқаруда. Яғни, локомотив 
шаруашылығының барлық сатысынан өткен 
маман. Рационалды ойлау қабілеті мен жас 
та болса жинақтаған мол тәжірибесі және 
тынбай ізденіс нәтижесінде 2016 жылы «Үздік 
рационализатор» атанды. 

Сонымен қатар, бөлімше бойынша өнертап- 
қыштар қатарында Аягөз жол дистанциясының 
инженер-метрологы, эколог-өнертапқыш 
Нұртай Қабдыкешовті де айрықша атап өту 
қажет. 2017 жылы «Үздік рационализатор» 
атанған ол осыған дейін жалпы саны 38 
өтінім берген екен. Ал, биылғы жылы өзі 
ойлап тапқан екі жаңашылдықты техникалық 
кеңестің қарауына жолдапты. Өткен жылы 
үш ұсынысы талқылауға түскен еді. 

Өндіріске жаңашылдық енгізіп, техникалық 
процесті жандандыруға аягөздіктер үлесі 
осы болса, одан кейінгі орында тұрған ВЧД-
23 теміржолшылары да осал емес. Жалпы, 
жаңаша ойлайтын, креативті идеяларымен 
танылған немесе өндіріске енгізген инно-
вациялық әдістемелік тәсілдері мол нәтиже 
берген теміржолшылар бөлімше басшылығы 
тарапынан зор қолдауға ие. Мәселен, «ҚТЖ-Жүк 
тасымалы» ЖШС-ның техникалық саясаты-
на елеулі үлес қосқан үздік өнертапқыштар 
ақшалай сыйақыға ие болып, марапатталуы 
дәстүрге айналған.  

Суретті түсірген автор

Жалпы, оның осыған дейінгі өндіріске 
енгізген ұсыныстары өз тиімділігін берген 
болатын. Атап айтсақ, бір ғана дизельді 
генераторлық құрылғының жылыту жүйесі 
жұмысына арналған рационализаторлық 
ұсынысы жыл ішінде миллионға жуық тең-
генің экономикалық кірісін әкелген. Оның 
өндіріске әкелген тиімділіктері өзге мекемелер 

ЕҢБЕК ҚОРҒАУ
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ПО  ПУТИ  РАЗВИТИЯ

К 2024 году совместное пред-
приятие железных дорог                   
Казахстана, России и Бела-
руси АО «ОТЛК ЕРА» плани-
рует перевозить грузы между 
китайско-казахстанскими 
транзитными пунктами и 
пунктами со стандартной 
европейской колеей за 4 дня.

Вопросы сотрудничества в сфере 
транспорта и транзитных гру-
зоперевозок обсудил министр 
индустрии и инфраструктурного 
развития РК Бейбут Атамкулов с 
чрезвычайным и полномочным 
послом Кыргызстана Дастаном 
Дюшекеевым.

ВРЕМЯ БОЛЬШИХ ДЕЛ

За 2020 год исполнение плана производствен-
ной программы составило 15 642 человека, за 
9 месяцев 2021 года обучение прошли 16 717 
человек. При этом, с учетом внедрения дис-
танционной формы обучения АО «НК «ҚТЖ» 
планирует ежегодно увеличивать количество 
обучаемых.

Напомним, основным видом деятельности 
центра является профессиональная подготовка, 
переподготовка и повышение квалификации 
работников АО «НК «ҚТЖ», в том числе по 
обязательным видам обучения (безопасность 
и охрана труда, промышленная безопасность, 
экология, пожарно-технический минимум, 
электробезопасность). 

Учитывая то, что железная дорога является 
зоной повышенной опасности, в компании 
большое внимание уделяется вопросам под-
готовки и повышения квалификации пер-
сонала. Практически, этот процесс является 
непрерывным, так как напрямую влияет на 
уровень травматизма, безопасность движения 
поездов и качество выполняемых работ. До 
пандемии обучение в основном проводилось 
в очном формате.

С наступлением карантинных ограничений 
в стране перед центром встало несколько 
серьезных задач. Среди них обеспечение не-
прерывности процесса обучения в условиях 
пандемии. Учитывая численность обучаемых 
и географическую разбросанность работни-
ков, встал вопрос и о том, какие инструменты 
использовать для возможности продолжения 

Об этом сообщил заместитель 
директора департамента безопас-
ности движения АО «НК «ҚТЖ» 
Ниязбек Жанабаев.  С его слов, 
для достижения желаемого эф-
фекта необходима совместная 
и планомерная работа с другими 
департаментами и структурами.

– В четвертом квартале текущего 
года мы подведем итоги и про-                                                                    
анализируем работу за прошедшее 
время, а также определим задачи 
на следующий год, – сообщил 
Ниязбек Жанабаев. – С апреля 
запланировано проведение еже-
годных ревизий безопасности 
движения магистральной сети 
после выхода из зимы, осмотр 
содержания плетей и подготов-
ка к летним перевозкам.  Уже 
намечены работы по взаимо-
действию с уполномоченными 
органами. Вопросы, связанные 
с безопасностью движения, на-

Сегодня компания осуществляет перевозку контейне-
ров между этими пунктами в среднем за 5 дней. Кризис, 
вызванный пандемией в сочетании с экологическими 
проблемами, создает условия для реконфигурации 
логистических цепочек в пользу перехода на желез-
нодорожный транспорт, считают в ОТЛК ЕРА. Если 
ранее ожидалось, что на евразийские контейнерные 
железнодорожные перевозки будет приходиться около 
3-4% торговли между Европейским союзом и Китаем, 
то сегодня эта цифра уже превышает 5%.

В связи с этим ОТЛК ЕРА продолжает работу над 
развитием пропускной способности,  задействуются 
два рычага: диверсификация пограничных пунктов и 
эксплуатация длинных поездов. 

Основные пограничные пункты, используемые для 
обработки евразийских грузовых потоков, расширяются. 
Разгрузить существующий перевалочный пункт на казахстан-
ско-китайской границе призван новый Dostyk TransTerminal.  
В июне 2021 года вступила в строй первая очередь этой 
платформы вместимостью 100 000 ДФЭ. Планируется, что 
в конечном итоге он будет обрабатывать до 700 000 ДФЭ.  
Кроме того, благодаря европейскому софинансированию 
и поддержке Cargotor (PKP Cargo) к 2026 году планируется 
построить новый крупный логистический парк вблизи 
Малашевиче (Польша), а также улучшить трансграничную 
железнодорожную инфраструктуру. 

Кроме того, ОТЛК ЕРА использует возможность эксплуа- 
тации длинных «поездов XL» – вместимостью более 80 
сорокафутовых контейнеров. Напомним, стандартный 
поезд состоит из 57 вагонов-платформ, в которых можно 
разместить 41 сорокафутовый контейнер. Два поезда XL 
могут вместить в Достыке и в Алтынколе контейнеры трех 
поездов китайского стандарта. В прошлом году операто-
ры эксплуатировали 1 897 поездов XL. Компания ставит 
целью возможность выпускать поезда с загрузкой до 100 
вагонов, что требует удлинения путей отправления и при-
ема до 1 250 метров. Кроме того, в планах – дальнейшие 
технические инновации, включая цифровые технологии.

ЗОРКО СЛЕДИМ 
ЗА ПУТЯМИ

ТРАВОБОРЬБА

В Костанайском регионе под-
вели итоги завершившегося 
сезона травоборьбы.

С виду безобидная, но в реальности коварная, расту-
щая на путях трава – одно из основных факторов риска, 
угрожающих безопасности движения. И травоборьба, как 
здесь называют период активной борьбы с сорняками на 
рельсах, ведется в регионе все лето, до начала ноября.   

Как сообщил ведущий инженер отдела пути Коста-
найского отделения магистральной сети Адильбек 
Касымгалиев, с весны и по сегодняшний день борьбой с 
травой на путях были охвачены работники всех станций, 
дистанций, перегонов. Лидируют станции Кушмурун, 
Аркалык, Аманкарагай. 

– Сезон травоборьбы завершается, – говорит Адильбек 
Касымгалиев. – С начала апреля и до начала ноября 
по всем дистанциям, в том числе на перегонах между 
станциями, производились скос бурьяна вдоль путей, 
вырубка кустов в непосредственной близости от путей. 
Эта работа очень трудоемкая. Но она не останавливалась 
ни на один день, наши работники очистили от травы 
километр за километром, несмотря на дожди и жару. 
Потому-что от этого зависит безопасность движения. 

Но расслабляться путейцы не намерены. Где-то под 
рельсами может вылезти поздняя трава. Вскоре придет 
зима, выпадет снег, и травоборьба плавно перейдет в 
свой зимний аналог – снегоборьбу. 

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

ЕСТЬ НАД ЧЕМ РАБОТАТЬ
На железнодорожном транспорте приоритет-
ное место в проблеме безопасности занимает 
человеческий фактор. Статистика транспорт-
ных происшествий показывает, что наиболее 
частой их причиной являются ошибочные 
действия человека: их доля достигает 80%.

БЕЗОПАСНОСТЬ

Светлана МОГАЙ,
Караганда

ВО ГЛАВЕ УГЛА –  ПРОФПОДГОТОВКА
В АО «НК «ҚТЖ» большое внимание 
уделяют повышению квалификации 
работников. Несмотря на пандемию, 
филиал АО «НК «ҚТЖ» – «Центр оценки 
и развития персонала железнодорож-
ного транспорта» по-прежнему обеспе-
чивает высокое качество обучения и 
развития персонала.  

ОБУЧЕНИЕ

Асель ШАЙХЫНОВА
Нур-Султан

ездами на посторонних людей и 
скот необходимо анализировать и 
мониторить, а также ставить перед 
ответственными организациями 
конкретные задачи.

Не менее проблемная на сегод-
няшний день тема предотвращения 
ЧП на железнодорожном транспор-
те. Сейчас активно муссируется 

вопрос по допуску подвижного 
состава частных перевозчиков на 
железнодорожных путях, которые 
необходимо решать совместно с 
Министерством транспорта. В 
таких случаях важно знать, какие 
требования предъявляются ма-
шинистам на право управления 
локомотивами.

Ниязбек Жанабаев также озвучил 
статистику несчастных случаев. 
Всего по ҚТЖ зафиксировано 
68 случаев наезда на людей. Как 
стало известно, они находились 
на путях в нетрезвом состоянии, в 
наушниках, осуществляли селфинг. 
И это несмотря на то, что вблизи 
железнодорожного полотна раз-
мещены предупреждающие знаки 
и аншлаги. В настоящее время 
на некоторых железнодорожных 
вокзалах применяется практика 
демонстрации кадров несчастных 
случаев на железной дороге. Так, 
недавно в Манкенте произошел 
наезд на двух женщин, которые 
не пожелали воспользоваться 

расположенным рядом пеше-
ходным мостом. Два подростка 
получили удар током. Как выяс-
нилось, четыре состава мальчики 
преодолели по сцепкам, однако 
на пятой их ударило током. В 
результате один из них пробыл 
в коме 53 дня. Врачи спасли ему 
жизнь, но мальчику требуется 
ряд операций.

Проблемой остается наезд на 
скот. Таких случаев происходит 
около 20 в месяц. О них сообща-
ется в линейный отдел полиции, и 
задача сотрудников ЛОП – найти 
виновных и привлечь их к адми-
нистративной ответственности. 
Однако некоторые владельцы 
скота не признают своей вины, 
мотивируя тем, что скот, якобы, 
продан другим лицам. К сожале-
нию, не у всех животных имеются 
бирки. Немалые убытки в таких 
случаях несет и компания, так как 
при наезде на скот происходит 
задержка поезда, повреждается 
автосцепка, спойлеры и другие 
части локомотива. 

В связи с этим необходимо стро-
ительство скотоизгороди и ограж-
дений вдоль опасных участков.

– При соблюдении пешеходами 
правил нахождения вблизи зоны 
повышенной опасности можно 
избежать трагических случаев. 
Как известно, железная дорога не 
прощает ошибок, и это необходи-
мо усвоить всем, – резюмирует 
Ниязбек Жанабаев. 

Фото автора

В рамках мероприятия высту-
пили более 70 казахстанских и 
зарубежных спикеров, которые 
приняли участие в 20 панельных 
сессиях и 10 вебинарах.

Так, под руководством первого 
заместителя по трансформации 
и цифровизации АО «НК «ҚТЖ» 
Ануара Ахметжанова прошел Open 
Talks. На нем новые проекты пре-
зентовали ведущие казахстанские 
IT-компании. 

Не осталась незамеченной и 
актуальная тема системы профи-
лирования поезда, безопасности 
на платформе и предотвращения 

НОВЫЕ ПРОЕКТЫ В РАБОТЕ ЖЕЛЕЗНЫХ ДОРОГ
В  третий раз прошел международный тех-
нологический форум «Digital Bridge» – «Digital 
Era Lifestyle» в Нур-Султане.

Айлин БАУРЖАН,
Нур-Султан

столкновений на железнодорож-
ных переездах. Представитель 
группы компаний Automatic system 
рассказал об идентификации дви-
жущихся поездов, новых подходах 
к осмотру компонентов поезда и 

обследовании железнодорожных 
путей.

В свою очередь, специалист 
Azimut Labs презентовал проект 
«Омникальные цифровые кана-
лы: единое супер-приложение и 

ПЕРЕВОЗКИ

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

В частности, стороны рассмотрели беспрепятственное 
прохождение транзитных грузов по маршруту Китай – 
Казахстан – Кыргызстан, увеличение частоты авиарейсов 
между странами, а также возможности возобновления 
транзитных железнодорожных пассажирских перевозок.

Так, за 9 месяцев 2021 года объем перевозок грузов 
транзитом по железной дороге Казахстана увеличился 
на 2%, или на 53,91 тысячи тонн и составил порядка                  
2 миллионов 400 тысяч тонн.

За 2020 год объем перевозок транзитных грузов из 
Китая в направлении Кыргызстана составил 226,6 тысячи 
тонн. За 9 месяцев 2021 года он увеличился на 41% и 
составил 221,9 тысячи тонн.

веб-портал». В ходе выступления 
он отметил актуальность реинжи-
ниринга текущих информацион-
ных систем АСУ ДКР и внедрение 
безбумажного заключения дого-
воров с ЭЦП.

Представитель KazDream-
Technologies презентовала мик- 
росервисы для грузовых и пасса-
жирских перевозок с последующим 
оборачиванием в экосистему, 
аналитику и создание dashboard 
(панель индикаторов). 

Компания «Коркем Телеком» 
рассказала об оснащении каме-
рами, фото-, видеофиксацией 
железнодорожных переездов. 
Кроме того, были подготовлены 
несколько проектов на тему «Общий 
центр обслуживания ҚТЖ», «ҚТЖ 
Business» и «Цифровой комплаенс». 

Формат открытого диалога дал 
возможность обсудить актуаль-
ные проблемы в IT-сфере функ-
ционирования железных дорог 
и более детально рассмотреть 
предложенные проекты. 

Фото автора

ОСНОВНЫМ ВИДОМ  ДЕЯТЕЛЬ- 
НОСТИ ЦЕНТРА ЯВЛЯЕТСЯ  
ПРОФЕССИОНАЛЬНАЯ ПОДГОТОВКА, 
ПЕРЕПОДГОТОВКА И ПОВЫШЕНИЕ 
КВАЛИФИКАЦИИ РАБОТНИКОВ  
АО «НК «ҚТЖ», В ТОМ ЧИСЛЕ ПО  
ОБЯЗАТЕЛЬНЫМ ВИДАМ ОБУЧЕНИЯ.

обучения (кадровые службы заказчиков обу-
чения, обучающиеся, региональные учебные 
центры, преподаватели), организовать прием 
экзаменов по итогам обучения.

Учитывая, что на момент пандемии в филиале 
проводилась работа по разработке собственной 
платформы для дистанционного обучения 
работников, с выбором инструмента для про-
ведения обучения определились достаточно 
быстро. Но все же пришлось вносить некото-
рые изменения в разрабатываемую систему 
дистанционного обучения и тестирования 
(СДОиТ) под существующие реалии. 

В СДОиТ был предусмотрен конструктор 
курсов, с помощью которого даже при невы-
соких технических (компьютерных) навыках 
можно создавать уникальный полноценный 
учебный курс. Также было организовано обу-
чение мастеров производственного обучения 
центра и преподавателей из региональных 
учебных центров работе с системой дистан-
ционного обучения и тестирования. Кроме 
того, было организовано обучение по навыкам 
преподавания в дистанционном формате.  

Часть учебных курсов на период пандемии 
проводилась в формате вебинаров, часть 
была оцифрована, записана и размещена в 
СДОиТ, как самостоятельные электронные 
обучающие курсы.

При этом, по словам специалистов, элект- 
ронный обучающий курс содержит все не-
обходимые лекционные материалы, обу- 
чающие видео, тренажеры и упражнения. 
Предусмотрена постоянная обратная связь 
куратора курса со слушателями.

Вместе с тем, проведена работа с госу-
дарственными органами, курирующими 
обязательные виды обучения, для получения 
разрешения на проведение обучения в дис-
танционном формате. 

Экзамены стали проходить посредством 
внутренней локальной сети MS Lync. При их 
проведении работник находится в техничес- 
ком классе по месту работы, где он проходит 
автоматизированное тестирование, а члены 
комиссии онлайн видят и слышат экзаменуемого. 

Установлена программа тестирования, в 
которую загружается порядка 150 вопросов 
по каждому экзаменационному предмету, из 
которых автоматически равномерно выбира-
ется 30 вопросов на каждый экзаменационный 
предмет. Предугадать какие будут вопросы 
невозможно. 

Удостоверения, сертификаты работников, 
успешно сдавших итоговое тестирование, 
направляются по почте в отделы кадров по 
месту работы обучающихся.

В настоящий момент проводится работа с 
государственными органами по возможности 
формирования и выдачи электронных серти-
фикатов, удостоверений, подтверждаемых с 
помощью QR- кодов. 

обучения с сохранением качества. Также об-
суждались и законодательные возможности 
дистанционного обучения при обязательных 
видах обучения. В самые короткие сроки не-
обходимо было изменить под новые условия 
слаженный годами процесс, обеспечив эф-
фективное взаимодействие всех участников 

СОТРУДНИЧЕСТВО

ФОРУМ

Алинур КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ,
Нур-Султан
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Итоги

Светлана МОГАЙ,
Караганда

СОБЫТИЕ

СПОРТ

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

КОНКУРС

Региональная медаль «Дети 
войны» вручается гражданам 
Российской Федерации, родив-
шимся в период с 3 сентября 
1927 года по 3 сентября 1945 
года, и подтверждает право на 
социальную помощь в рамках 
региональной программы. Как 
отметил губернатор Оренбургской 
области Денис Паслер, главная 
цель учреждения медали – сохра-
нение исторической памяти. Дети 
войны – это особое поколение, 
они не воевали, но их память 
хранит голод и лишения военных 
лет, они помогали взрослым на 
колхозных фермах и полях, фабри-
ках и в госпиталях. Начавшаяся в 
июне 1941 года война украла их 

детство. На аверсе медали изоб- 
ражен памятник «Дети войны», 
расположенный в Оренбурге в 
парке имени Леонида Гуськова.

На торжественном вручении 
памятной медали «Дети войны» 
железнодорожнику со стажем 
более 42 лет Мирамгалею Нур-
жауову присутствовали его род-
ные и представители Илецкого 
отделения ГП. 

Отец Мирамгалея Кабуловича 
был призван в ряды Красной ар-
мии в июне 1941 года и направлен 
в Бузулукский сборный пункт. 
В родном доме в селе Изобиль-
ном остались супруга и 4 детей, 
Мирамгалей – самый младший. 
Через полгода, в декабре семье 
Нуржауовых пришло извещение 
«пропал без вести». Получавшие 
такие письма, с одной стороны, не 

теряли надежду на возвращение 
бойца, с другой, семья не имела 
права на пенсию и льготы. Лишь 
в 2015 году при поиске инфор-
мации в архивных документах 
Минобороны РФ его имя нашли в 
списках захороненных на военном 
кладбище г. Бранденбург-на-             
Хафеле в Германии, это недалеко 
от Потсдама, дата смерти – 5 мая 
1945 года. 

Свою трудовую деятельность 
на железной дороге Мирамгалей 
Кабулович начал в 1955 году. 
15-летним юношей он уже ра-
ботал стрелочником. Через год 
поступил в железнодорожный 
техникум г. Оренбурга, по окон-
чании которого 3 года отслужил 
в пограничных войсках. В 1962 
году вернулся на железную до-
рогу в локомотивное депо Илецк                   

В конкурсе  приняли участие 
все станции и структурные под-
разделения отделений грузовых 
перевозок национальной ком-
пании. По решению комиссии 
павлодарский стенд стал лучшим. 
В ближайшее время железнодо-
рожники получат награду. 

– Также у нас проводятся ме-
роприятия под названием «Без 
смертельных случаев» с целью недопущения производственного 
травматизма. В первом полугодии на станции Павлодар уча-
стились несчастные случаи – девять по сравнению с прошлым 
годом. Наблюдается увеличение, тогда было зафиксировано 
четыре. Руководство увеличило проверки, проводим допол-
нительные технические занятия, разъяснительные беседы с 
работниками, – рассказала инженер-технолог по охране труда 
и безопасности на станции Павлодар Гузель Жандилдашева. 

Фото автора

Состязание организовано де-
партаментом управления чело-
веческими ресурсами АО «НК 
«ҚТЖ» совместно с Корпоративным 
университетом «Самрук-Қазына» 
в рамках программы развития 
«Игілік» (БЛАГОполучие)».

Свою эрудицию, логику и сооб-
разительность в борьбе за звание 
лучших продемонстрировали 37 
команд. Это более 200 работников 
АО «НК «ҚТЖ» из Актобе, Кокше-
тау, Караганды, Костаная, Семея, 
Алматы, Павлодара, Кызылорды, 
Тараза, столицы, а также россий-
ского Соль-Илецка.

– В нашей компании квиз прово-
дится впервые. В связи с пандемией 
он состоялся в онлайн-формате. 
Конечно, хотелось бы сыграть 
«вживую», но стоит отметить, 
что онлайн  дал возможность 
всем регионам принять участие в 
игре, – отметила менеджер по кор- 
поративному обучению филиала 
АО «НК «ҚТЖ» – «Многофункцио- 
нальный центр обслуживания» 
Аягоз Темирова.  

Железнодорожники из разных 
структурных подразделений самос- 
тоятельно объединились в команды 
(по 6 человек в каждой), выбрали 
капитана и работали сообща. 

QUIZ предполагал три отбороч-
ные игры и финал. На каждом этапе 
участникам предстояло пройти 7 
интеллектуальных туров в формате 
«вопрос-ответ». В прямом эфире на 
платформе Zoom ведущий задавал 
железнодорожникам вопросы из 
области науки, искусства, геогра-
фии, кинематографа, рекламы, 
логики и т.д. Команды в режиме 
реального времени вносили свои 
варианты ответов в специальные 
бланки. Затем озвучивались пра-
вильные ответы, бланки прове-
рялись и начислялись баллы. К 
слову, подготовкой вопросов и 
формированием списка команд 
на отборочные игры занимались 
представители Корпоративного 
университета «Самрук-Қазына». 

Для победы в квизе им нужно было 
набрать наибольшее количество 
баллов, правильно ответив на 
тестовые, визуальные, темати-
ческие, музыкальные вопросы, а 
также успешно пройти блиц-тур 
– 7 простых и коротких вопросов 
различных видов и жанров. 

– Капитаны, как настоящие 
лидеры, ответственно подошли 
к формированию состава ко-
манд. В ходе игры чувствовался 
амбициозный настрой каждого 
участника. Железнодорожники 
продемонстрировали свои знания, 
сплоченность и погружение в 
тему. Компания гордится такими 
работниками, – подчеркнула Аягоз 
Темирова. 

Лучшей в финале стала команда 
из Семея «Совет шести», заслу-
женно завоевавшая звание побе-
дителя первой интеллектуальной 
игры QUIZ среди сотрудников АО 
«НК «ҚТЖ». 

 В шаге от нее остановились 
работники АО «Пассажирские 
перевозки» из команды Best of 
the Best. А третье место заняла 
команда Дирекции магистральной 
сети «Магистраль».

– Очень рады победе в этом ин-
теллектуальном состязании. Часть 
нашей команды принимает участие 
в городских квизах, это отличная 
возможность провести время с 
пользой, проверить себя и узнать 
много нового.  С удовольствием 
поиграли с коллегами из разных 
регионов страны. Вопросы были 
качественными, интересными и 
достаточно сложными. Спасибо 
большое организаторам! Думаю, 
квиз найдет отклик у многих же-
лезнодорожников, и мы еще не 
раз встретимся у экранов или 
офлайн, – поделился впечатле-
ниями капитан команды «Совет 
шести» – заместитель начальника 
отдела экономики Семейского 
отделения магистральной сети  
Дулат Садыков.  

Все победители и призеры по-
лучили дипломы и подарочные 
сертификаты.

Фото автора

ЭРУДИЦИЯ И ЛОГИКА
В АО «НК «ҚТЖ» подвели итоги интеллектуальной 
игры QUIZ, посвященной 30-летию независимости РК. 

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

Бөлімшенің кәсіподақ ұйымы 
ұйытқы болған бұл жолғы шараға 
да қатысушылар мен жанкүйерлер 
мол жиналды. Эстафеталық сайысқа 
желі бойындағы теміржол мекеме-
лерінен жасақталған жалпы саны            
6 команда қатысты.

Салалық кәсіподақ ұйымының 
төрағасы Алик Досанов іріктеліп, кіл 
желаяқтарды жинаған спорттық шара 
қызықты да тартысты өтеріне сенім 
білдіріп, командаларға жеңіс тіледі. 
Бөлімше шеңберінде өтіп жатқан 
спорттық шаралардан шет қалмай, 
мейлінше белсенділік танытқан барша 
теміржолшыларға алғыс білдірді.   

Сайыс тәртібі бойынша әуелі қыздар 
100 метрлік қашықтыққа жүгіріп, 
жалаушаны ардагерлерге табыстауы 
тиіс болатын. Ал, жарысқа қатысқан 
аға буын өкілдерінен құралған ко-
манда да осы қашықтықты жүгіріп 
өтіп, кезек күтіп тұрған жастарға 
табыстауы тиіс. Олар мәреге дейінгі 
200 метрді жүгіріп өтеді. Әрине, бұл 
жерде ең алдымен шешуші роль 
атқаратын – жылдамдық. 6 команда 
екіге бөлініп, жарыс жолына шықты. 

Әуелгі болып сайысқа түскен 
НЖС-6, Семей станциясы мен ПЧ-
39 қыздары жүз метрді жылдам 
жүгіріп өтті, олардан эстафетаны 
қабылдап алған аға буын өкілдері 
де әлі қатарда екендіктерін дәлелдей 
білді. Ал, келесі айналымда сынға 
түскен Жаңа-Семей станциясы мен 
ВЧД-23 және ТЧЭ-24 қыздары да 
ширақ қимылдады. Жалаушаны 
бір-бірінен іліп алып жүгірген жас 

«ДЕТИ  ВОЙНЫ»
Ветерану труда, основателю железнодо-
рожной династии Мирамгалею Нуржауову, 
прослужившему на железной дороге более 
40 лет, вручена памятная медаль «Дети 
войны». Эта награда учреждена в апреле 
2021 года Правительством Оренбургской 
области и приурочена к 80-й годовщине 
начала Великой Отечественной войны. В 
Соль-Илецком районе вручение медалей 
прошло в сентябре.

Анна МАРЬИНА,
Илецк

(ТЧ-27)  помощником машиниста. 
В локомотивном депо Илецк Ми-
рамгалей Кабулович проработал 
машинистом тепловоза до ухода 
на заслуженный отдых. 

Со своей супругой Асией Изы-
мовной из железнодорожной 
династии Муфтеевых, которая 
также проработала на железной 
дороге до самой пенсии, они 
вырастили двух прекрасных 
сыновей. Оба работают в Илец-
ком железнодорожном участке. 
Серик Мирамгалеевич начинал 
электромонтером связи, сейчас – 
заместитель начальника по связи 
Илецкой дистанции сигнализации 
и связи. Берик Мирамгалеевич 
начал свой трудовой путь с про-
фессии слесаря-ремонтника пунк- 
та технического обслуживания 
локомотивов, в данное время 
– мастер Илецкой дистанции 
пути. Супруги братьев Рамиля 
и Наталья работают в Илецком 
отделении ГП. 

– От войны пострадали практи-
чески все жители нашей страны. 
Но, наверное, больше всех беда 
коснулась тех, чье детство прошло 
в эти страшные годы. Сегодня 
уже пожилые люди, они – живые 
свидетели военного лихолетья, 
благодаря им память о том вре-
мени жива, – говорит  мастер 
производственного обучения 
ПТО Рамиля Нуржауова.

Фото автора

ТВОРЧЕСКИЙ ПОДХОД
Коллектив станции Павлодар занял 
первое место в конкурсе «Лучший 
стенд (уголок) по охране труда, ко-
торый проводился в АО «НК «ҚТЖ». 

Жанара ЖУСУПОВА,
Павлодар

Асхат РАЙҚҰЛ,
Жамбыл облысы

Өзі туып-өскен Алма-
ты қаласындағы М.Ты-
нышпаев атындағы көлік  
академиясын бітіріп,  
2013 жылы еңбек жо-
лын бастаған қарша-
дай қызды Тараз жұрты 
жатсынған жоқ. Тез-ақ 
сіңісіп кетті. «Қыз бен 
қойдың баспайтын жері, 
бармайтын тауы жоқ», 
Аина да Жамбыл өңіріне 
жұмыс істеймін деп келіп, 
бақытының жұлдызын да 
осында жақты. Былтыр 
тұрмысқа шығып, қаламгер Шерхан мен баһадүр Бауыржан 
туған өңірде, әйгілі Боранды станциясының бойындағы 
Жуалының келіні атанды. Соңғы жылдары ҚТЖ бойынша 
бастау алған жастардың түрлі қайырымдылық шараларына 
белсене араласып жүрген Аинаның «теміржолшы келін» 
атына тағы бір атау қосақталып, қариялардың алғысы 
мен  батасына ие болып, «қайырымды келін» атанып жүр. 

– «Самұрық-Қазына» әл-ауқат қорының «Жеңіс» жоба-
сына үлес қосып жүргеніме бірнеше жылдың жүзі болды. 
Аса станциясында жүргенімде де жоба аясында көптеген 
ардагерлерге жәрдемдесіп, батасын алғанбыз. Әріптес- 
термен бірге ардагерлердің шаңырақтарына барып, үй 
шаруаларына да қолғабыс ететін едік. Мұқтаж қариялардың 
азық-түліктерін жеткізіп бергенбіз. Ал былтыр Жуалыға 
тұрмысқа шықтым. Мұнда да сол жобаны жалғастыру 
үстіндемін, – дейді теміржолшы Аина.

Ол «Жеңіс» жобасы шеңберінде Жуалы ауданының 
ауылдарында тұрып жатқан 45 тыл ардагеріне қайырым-
дылық азық-түлік себеттерін жеткізіп берген. Былтырдан 
бері пайда болған жәрдемші қызға қариялар да дән риза. 
«Аина келіннің көмегін көріп жүргендер көп екенбіз. 
Шынашақтай қыздың теміржолшы екенін білгеніміз-
де, тіпті таң қалдық. Иіліп сәлемін салып тұрады, жүзі 
жылы. «Жүзі жылыдан түңілме» деген ғой, расында құтты 
келін болды бізге», – деп ағынан жарылды тыл ардагері                        
Қаламқаш Алмаханова.

Ольга Буняева, Балкүміс Елгенбаева, Мария Ершова, 
Әзімхан Жүнішеев сынды тыл ардагерлері де Аинаға дән 
риза. «Өркенің өссін! Мақсат-мұратыңа жет! Ұлың болсын 
он шақты, қызың болсын моншақты...» деп баталарын 
жаудырып жатады. 

Бір аймаққа жауапты жалғыз өзі болса да бәріне үлгеріп 
уақыт тауып жүрген елгезек қызға кейде енесі көмек қолын 
созады екен. «Менің енем өте мейірімді де қайырымды 
жан. «Жас адам батамен көгереді, сауапты істен шет 
қалма» деп айтып отырады», – дейді Аина Несіпбаева. 

Суретті түсірген автор   

Қайырымдылық
«ТЕМІРЖОЛШЫ КЕЛІНГЕ» 
ДӘН РИЗА
Жас теміржолшы Аинаның есімі айна-
ласына жақсы таныс. Белсенді, ерікті, 
ілкімді іс-шаралардың басы-қасында 
жүретін ару бірнеше жыл бұрын  Тараз 
қаласының іргесіндегі Аса станциясында 
жүк қабылдап-тапсырушы болып еңбек 
жолын бастаған еді. 

ЖЕҢІЛ АТЛЕТИКА: 
ЖАРЫС ЖОЛЫНДА ЖЕЛАЯҚТАР 

Семей ЖТ бөлімшесі бойынша ел Тәуел-
сіздігінің 30 жылдығына орай спорттық 
шаралар қызу қарқынмен басталып кетті. 
Осыған дейін бөлімше бойынша үстел тен-
нисінен кіл мықтыларды сарапқа салған 
теміржолшылар осы жолы ашық аспан 
астында жеңіл атлетикадан эстафета өткізді.

та, жасамыс та нағыз желаяқтарша 
өнер көрсетті.   

Әйтсе де, сайыс соңындағы қоры-
тынды бойынша іріктеліп шыққан 
кіл жүйріктер ғана жүлделі орын-
дарға іліге алды. Бірінші орынды 
берілген межені небары 2 минутқа 
жетпейтін уақыт ішінде жүгіріп 
өткен ПЧ-39 мекемесінің қыздары 
мен жігіттері жеңіп алды. Ал, екінші 
орын Жаңа-Семей станциясына 
бұйырса, жүлделі үшінші орынды 
Семей локомотив пайдалану депо-
сының желаяқтары иеленді.

Жеңімпаз командаға арнайы кубок 
табыс етілсе, өзге командаларға 
алғыс хаттар берілді. Мұнымен 
қатар, үздік өнер көрсеткен жүлделі 
командаларға ақшалай сыйлықтар 
да берілді.

– Тәуелсіздіктің 30 жылдық мерей- 
тойына орай спорттық шаралар 
өткен аптада бастау алған болатын. 
Мерекелі күнге дейін теміржолшылар 
қауымын әлі де түрлі сайыстар мен 
жарыс жолдары күтіп тұр. Алдағы 
уақытта мекемелер арасында во-
лейбол мен баскетболдан біріншілік 
өтеді, – деп хабардар етті бөлімшенің 
«Локомотив» спорт клубының нұс- 
қаушысы Наталья Мешкова.

Суретті түсірген автор   


